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PROTOKÓŁ Nr 0012.1.4.2020 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Skarbu 

w dniu 27.04 2020r. 
 
 
Miejsce posiedzenia:  Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój,  sala nr 130 A.   
Czas posiedzenia Komisji: 15.00-16.00 

W   posiedzeniu   uczestniczyli   członkowie   Komisji  oraz  zaproszeni  goście,  
 zgodnie  z załączonymi listami obecności.  

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Sprawy bieżące: 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie- Zdrój wraz z autopoprawką, 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój  
na 2020 wraz z autopoprawką, 
 

 Projekt uchwały w sprawie określenia  zadań  z   zakresu rehabilitacji zawodowej 
 i społecznej, środków Państwowego   Funduszu   Rehabilitacji   Osób   
Niepełnosprawnych  przewidziane  dla  Miasta  Jastrzębie-Zdrój na rok 2020, 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr IV.35.2014 Rady Miasta Jastrzębie-
Zdrój z dnia 27 marca 2014 r. w sprawie odpłatności i zasad korzystania z 
Publicznego Żłobka Nr 1 w Jastrzębiu-Zdroju, 
 

 Projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie zwolnienia z podatku  
od nieruchomości na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój wraz z opinią Prezydenta 
Miasta,  
 

 Projekt uchwały w sprawie przesunięcia terminu płatności podatku od 
nieruchomości na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, 
 

 Projekt uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości z 
autopoprawką, 

 Listo otwarty do P. Senator Ewy Gawędy, 

 Uchwała podjęta przez Radę Miejską Czeladź w sprawie apelu do Prezesa Rady 
Ministrów o podjęcie kompleksowych działań rekompensujących samorządom 
ubytki dochodów z tytułu m.in. obniżenia stawek podatku PIT, 

 Rozstrzygnięcie nadzorcze dot. stwierdzenia nieważności uchwały nr II.21.2020 
Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 27.02.2020r. w sprawie diet dla 
przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych w całości.  

4. FINANSOWANIE OŚWIATY W MIEŚCIE – propozycje optymalizacji kosztów 
w oświacie.  
 

5. Przyjęcie protokołów z posiedzeń Komisji w dniach: 
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 24 lutego 2020r., 

 23 marca 2020r. 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Zakończenie posiedzenia.     

 
 
Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Budżetu i Skarbu – Szymon 
Klimczak. Powitał przybyłych na posiedzenie członków Komisji oraz zaproszonych gości. 
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad.  
 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 3. 
Sprawy bieżące: 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie- Zdrój z autopoprawką, 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój  
na 2020 z autopoprawką 

Omówienia projektów uchwał dokonał Skarbnik Miasta Dariusz Holesz.  

Szymon Klimczak 
Jak kształtuje się sytuacja finansowa w związku z koronawirusem, czy można wyciągnąć 
wnioski? 

Anna Hetman 
Wnioski już trzeba wyciągać, nie znamy precyzyjnie skutków tej sytuacji, jednak już w 
tej chwili możemy powiedzieć, że skutki dla budżetu będą duże. Będą dwojakie, bo jedne 
związane z sytuacją związaną z koronawirusem, drugi element to zmiany, które 
wprowadził Rząd od 1 stycznia tj. obniżenie PIT-ów i zwolnienie młodych ludzi z 
podatków. Już te skutki widać, za pierwszy kwartał dostaliśmy mniej o 12 mln udział  
w CIT, to jest duża kwota, a może ona wynosić ok. 15 mln zł. Trudno powiedzieć, ile 
będzie wniosków, ile przedsiębiorstw będzie się ubiegało o umorzenie czy zwolnienie. Już 
teraz tniemy wszystkie wydatki bieżące w każdej jednostce, wydziałach, blokujemy 
pewne wydatki, oby nie doszło do tego, że nie będziemy mieli płynności.  

Dariusz Holesz 
Drugie półrocze, po sprawozdaniach wakacyjnych będzie faktycznie wiadomo jaki jest 
skutek, na pewno skutkiem będą te uchwały, które Rada podjęła i będą podejmowane na 
najbliższej Sesji, tj. ok 3 mln zł mniej w Planie dochodów miasta. Pani Prezydent już 
wspomniała o mniejszych udziale w CIT około  12 mln zł, co na ten moment przekłada 
się na około minus 20 mln złotych w budżecie miasta.  Wstrzymujemy wykonanie części 
zadań, musimy być przygotowani na to, iż ten rok będzie inny, a przyszły rok będzie 
ciężki.  Subwencja oświatowa jest niższa, Wydział Edukacji liczy, z czego zawarta jest  ta 
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kwota, wyliczanie podwyżki na podstawie SIO jest ciężkie, aktualnie za szybko mówić o 
tym, na razie robimy swoje, na pewno nie możemy wstrzymać inwestycji 
dofinansowanych z budżetu Unii Europejskiej jak i z środków z budżetu państwa. Wiemy, 
że otrzymaliśmy środki na Al. Piłsudskiego, umowa jeszcze nie dotarła, wszelkie decyzje 
co dalej - będą podejmowane po wakacjach.  
 
Szymon Klimczak 
Jakie wydatki już ponieśliśmy w związku z koronawirusem? 
 
Anna Hetman 
Zostały zakupione maseczki, rozdysponowano je wśród mieszkańców, przychodni, POZ-
ów i specjalistycznych, szpital otrzymał wsparcie były to rękawice na kwotę ponad 
124 tys. zł, szpital w Raciborzu kwotę 50 tys. złotych, inne maseczki na kwotę około 150 
tys. zł, kombinezony, przyłbice, rękawice i maseczki dla OPS, DPS, Straży Miejskiej, to 
około 500 tys. złotych.  
 
Dariusz Holesz 
Mamy rezerwę na zarządzanie kryzysowe, większość tych zakupów idzie z tej rezerwy.  
 
Anna Hetman 
Chcąc wesprzeć Sanepid podpisaliśmy umowę na wymazobus, aby w szybszym tempie 
prowadzić te zadania, co przyśpiesza pobierania próbek co może pomóc w ograniczeniu 
rozprzestrzeniania się wirusa w mieście.  
 
Tadeusz Sławik 
Na czym to będzie polegać? 
 
Anna Hetman 
Tymi działaniami zawiaduje Sanepid, sami nie podejmujemy działań, które leżą w ich 
kompetencji, badania zleca nam Sanepid. Firma, która wygrała tą ofertę, otrzymuje 
zlecenia z Sanepidu, pobiera i zawozi próbki do Katowic.  
 
Dariusz Holesz 
Miasto płaci za obsługę, czyli pracowników zatrudnionych plus koszt dojazdu, nie koszt 
badania.  
 
Tadeusz Sławik 
Rozumiem, że to przyspieszy wykonanie tego badania przez mieszkańców miasta? 
 
Anna Hetman 
Tak, ale musi to przejść przez Sanepid. 
 
Anna Hetman 
Umowa jest zawarta na samą obsługę 40 tys. zł plus wozokilometry. 
 

Głosowanie radnych: 
 

 Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój wraz z autopoprawką,  
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
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 Projekt uchwały w sprawie Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2020 
rok wraz z autopoprawką 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie określenia  zadań  z   zakresu rehabilitacji zawodowej 
 i społecznej, środków Państwowego   Funduszu   Rehabilitacji   Osób   
Niepełnosprawnych  przewidziane  dla  Miasta  Jastrzębie-Zdrój na rok 2020 

 
Projekt uchwały omówiła Jolanta Kluba – kierownik w Wydziale Polityki Społecznej                     
i Mieszkaniowej. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr IV.35.2014 Rady Miasta Jastrzębie-
Zdrój z dnia 27 marca 2014 r. w sprawie odpłatności i zasad korzystania  
z Publicznego Żłobka Nr 1 w Jastrzębiu-Zdroju 

 
Projekt uchwały omówiła Jolanta Kluba – kierownik w Wydziale Polityki Społecznej                   
i Mieszkaniowej. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
 

 Projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie zwolnienia z podatku  
od nieruchomości na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój wraz z opinią Prezydenta 
Miasta 

 
Anna Hetman 
Opinia jest negatywna ze względu na to, iż w projekcie jest mowa o zwolnieniu 
wszystkich osób prawnych, z naszych obliczeń wynika, iż może to być skutek do 15 mln 
ubytku w budżecie miasta, tym bardziej, że wśród tych osób prawnych są takie 
podmioty, które prowadza normalnie swoją działalność i nie są to zakłady zamknięte tak 
jak w przypadku mniejszych firm. Przygotowaliśmy projekt uchwały zwalniający                       
z podatku od nieruchomości osoby prawne ale wyłącznie te podmioty wskazane                      
w przepisach związanych z covid.  
 
Dariusz Holesz 
Tarcza 2 umożliwiła rozszerzenie zwolnień i w tej uchwale zwalniamy - na jeden kwartał, 
co jest dyspozycją wynikającą z ustawy, wszystkie podmioty, które zostały wymienione     
w tych Rozporządzeniach, które maja zakaz prowadzenia działalności gospodarczej, jak 
również inne organizacje oraz jednostki organizacyjne nie posiadające osobowości 
prawnej. Te jednostki mogą składać korektę deklaracji, w której określają kiedy i w jakim 
okresie oczekują zwolnienia. Podobnie będziemy to prowadzić wobec osób fizycznych, na 
wniosek. Druga uchwała dotyczy przesunięcia terminu płatności, dla porządku prawnego 
wpisujemy że wchodzi w życie z dniem ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym.  
 
Alina Chojecka 
W związku z tym, że dochody samorządów będą uszczuplone, pytam, czy mamy jakąś 
wiedzę na temat ewentualnej rekompensaty ze strony państwa? 
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Anna Hetman 
Nie wiemy precyzyjnie, ponieważ żadne przepisy jeszcze nie weszły, sygnalizuje się, że 
będzie to ujęte w jednej z tarcz lecz nic jeszcze nie wiemy.  
 
Tadeusz Sławik 
W uchwale, którą podjęliśmy dotyczącej osób fizycznych, była inicjatywa aby pomóc 
wszystkim osobom fizycznym. 
 
Dariusz Holesz 
Osobom fizycznym prowadzących działalność gospodarczą.  
 
Tadeusz Sławik 
Osoby prawne również będą mogły skorzystać, te wymienione w ustawie z dnia 31 
marca br. Czy można to doprecyzować, o które pomioty chodzi? 
 
Dariusz Holesz 
Ustawa nie mówi kto, zakaz prowadzenia działalności wynika z dwóch uzupełniających 
się Rozporządzeń Rady Ministrów, ze zmianami, dotyczących wprowadzenia ograniczeń   
w związku z epidemią.  Wszystkie podmioty wymienione w tych rozporządzeniach. 
Poprzez  te oświadczenia, będące załącznikiem do uchwały, przedsiębiorca określa swoją 
sytuację, jaka go dotknęła, jakie grunty i powierzchnia winna być skorygowana                       
w podatku od nieruchomości.  
 
Tadeusz Sławik 
Czy Urząd będzie to korygował? 
 
Dariusz Holesz 
Mamy pięć lat na korektę tego.  
 
Tadeusz Sławik 
Czy jest zasadne aby to badać, chodzi o czas. 
 
Dariusz Holesz 
Dlatego my szacujemy całe koszty jakie mogą być około miliona, jak policzymy 
wszystkie wprowadzane ulgi również dla przedsiębiorców, którzy wynajmują od miasta 
czy dzierżawią grunty czy budowle to skutek będzie zmniejszenie dochodów miasta                   
o około 3 mln złotych.  
 
Alina Chojecka 
Każdy medal ma dwie strony, chcemy z jednej strony pomóc przedsiębiorcom, jest to 
dobra wola pani Prezydent i Rady Miasta jednak musimy działać z ogromną mądrością                     
i odpowiedzialnością za finanse publiczne, trzeba będzie zapłacić nauczycielom, zapłacić 
mediom, wykonać inwestycje.  
 
Tadeusz Sławik 
Jednocześnie mamy świadomość, jeśli pewnych decyzji byśmy nie podjęli to za chwilę 
nie byłoby pewnych firm, jest to uzasadnione troską o przyszłość.  
 

Komisja nie zajęła stanowiska wobec projektu uchwały. Głosowanie rannych:  
za – 0, przeciw – 0, wstrzymujących się – 4. 
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 Projekt uchwały w sprawie przesunięcia terminu płatności podatku  

od nieruchomości na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 

 
 Projekt uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości z autopoprawką 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
 

 Listo otwarty do P. Senator Ewy Gawędy 

Komisja przyjęła do wiadomości.  

 Uchwała podjęta przez Radę Miejską Czeladź w sprawie apelu do Prezesa Rady 
Ministrów o podjęcie kompleksowych działań rekompensujących samorządom 
ubytki dochodów z tytułu m.in. obniżenia stawek podatku PIT 

Komisja przyjęła do wiadomości.  

 Rozstrzygnięcie nadzorcze dot. stwierdzenia nieważności uchwały nr II.21.2020 
Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 27.02.2020r. w sprawie diet dla 
przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych w całości.  

Komisja przyjęła do wiadomości.  

 
Ad. 4. 
FINANSOWANIE OŚWIATY W MIEŚCIE – propozycje optymalizacji kosztów 
w oświacie.  
 
Szymon Klimczak 
Cel który przyświecał nam gdy tworzyliśmy plan pracy na I półrocze tego roku był taki, 
aby pochylić się nad środkami wydawanymi w aspekcie oświaty. Z dokumentów 
przedstawionych nam na Komisji czy na Sesji wynikało, iż mamy zwiększającą się 
rozbieżność pomiędzy wydatkami a przychodami w oświacie, tj. subwencją. Jako 
samorząd coraz więcej środków dokładamy, co wymusić na nas winno refleksję w tym 
zakresie, że winniśmy dążyć do szeroko rozumianej optymalizacji. Musimy zastanowić się 
czy nie ma takich wydatków które można byłoby ograniczyć jednocześnie tworząc 
oświatę na takim samym poziomie.  
 
Tadeusz Sławik 
Uczniów ubywa – kosztów przybywa. Argumentów jest bardzo wiele, pytanie co można 
zrobić aby się z tym zmierzyć, co można zrobić szukając możliwości.  
 
Anna Hetman 
Gdybyśmy zapytali któregokolwiek dyrektora placówki, stwierdziłby, że mają zbyt mało 
środków w stosunku do potrzeb. Rozmowy z dyrektorami są trudne, pada argument,                
że nie ma możliwości oszczędzania, kwoty w tabelach, o które prosimy,  są minimalne. 
Największe wydatki w oświacie to są wydatki na wynagrodzenia. Wydatki rzeczowe są 
skrupulatnie od 6 lat pilnowane, na przykład wydatki na media są zaplanowane i nie 
mogą przez dyrektora być wydane na nic innego. Wyposażenie i pomoce dydaktyczne 
związane są z poziomem nauczania, trudno jest ograniczyć całkowicie środki na zakup 
pomocy dydaktycznych bo chcemy mieć poziom nauczania. Największym wydatkiem są 
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wydatki osobowe tj. wynagrodzenia. W tym roku nabór do naszych przedszkoli jest taki, 
że mamy jeszcze około 104 miejsca wolne w przedszkolu, co oznacza, że jedno 
przedszkole można byłoby zamknąć, co oznacza oszczędności około miliona złotych, 
jednak jest to są to dwa miejsca tu, jedno miejsce tam, trzy tutaj i tak dalej się uzbiera. 
Będziemy to analizować pod kątem oddziałów, musimy popatrzeć na to, czy nie zamknąć 
na przykład dwa-trzy lata temu otwartego oddziału, w jednym z przedszkoli, głównie na 
terenie miasta, nie na obrzeżach miasta. Należy przyjrzeć się liczebnościom klas w 
szkołach, często dotyczy to szkół na obrzeżach, więc nie jest to możliwe. Można 
popatrzeć jak to wygląda w centrum miasta ale w tych akurat szkołach klasy są liczne.  
Tamten rok był rokiem podwójnych roczników, było to trudne do zminimalizowania bo               
i tak szkoły były przepełnione.  
 
Krystyna Konopka – kierownik finansowy Wydział Edukacji 
Pani Prezydent podejmuje działania do utworzenia dwóch zespołów szkolno-
przedszkolnych na terenie miasta.  
 
Anna Hetman 
Ogromnych oszczędności tutaj nie będzie, natomiast organizacyjnie i dla dzieci lepiej bo 
są to warunki bez porównania lepsze. Ciągle powtarzam, że aby realizacja prawa 
oświatowego w zakresie wydawania orzeczeń i konsekwencji z tym wiążących się, często 
te orzeczenia wydawane są z dużym dyskomfortem, bo lekarz uczestniczący w Komisji, 
patrząc na zaświadczenie lekarskie przyniesione przez rodzica i na dziecko, stwierdza,                
że nie ma podstaw do wydania tego orzeczenia, bo to zaświadczenie nie jest właściwe 
ale ma ręce związane bo tak prawo jest skonstruowane. W ciągu roku tych orzeczeń jest 
tak dużo, że to naprawdę w głowie się nie mieści, my ich często ubezwłasnowolniamy.  
 
Szymon Klimczak 
W kontekście siatki szkół, czy dostrzega Pani szansę na jakieś zmiany? 
 
Anna Hetman 
Jeśli mówimy o szkołach to jak chodzi o szkoły podstawowe to nie ma szans 
optymalizacji gdyż szkoły są i będą pełne. Zespół Szkół Handlowych ma siedem 
oddziałów, jest to jedyna szkoła, która jest nierentowna, nabór jest również bardzo 
słaby.  
 
Szymon Klimczak 
Jest klimat stosowny do tego aby dokonywać tych zmian. Może należałoby rozważyć 
wariant łagodnej zmiany siatki szkół, jeśli szkoła jest mało liczna, mała jest na to 
subwencja oświatowa, dbając o to aby etatu nikt nie stracił dokonać takiego wygaszania.  
 
Anna Hetman 
Jesteśmy po rozmowie z nauczycielami, nauczyciele wprost powiedzieli, że wreszcie 
niech zapadnie ta decyzja. Tak jak pan Przewodniczący powiedział aby w sposób łagodny 
to przeszło, nie należy robić naboru w tej szkole.  
 
Tadeusz Sławik 
Takie decyzje trzeba podjąć. Przypominam sobie gimnazjum na ulicy Jasnej, trwało to 
dwa-trzy lata, przebiegło spokojnie.  
 
Alina Chojecka 
Należy wziąć pod uwagę potrzeby Sióstr Salezjanek. W zeszłym roku nie mogły przyjąć 
wszystkich dzieci na miarę oczekiwania społecznego. Siostrom też trzeba stworzyć 
warunki i dać poczucie bezpieczeństwa nauczycielom.  
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Anna Hetman 
Jeśli chodzi o nauczycieli to nie ma problemu, bo większość z nich ma godziny w innych 
placówkach, oni marzą o tym, aby pracować w jednej szkole, jesteśmy przygotowani do 
tego, żeby etaty były dla danych nauczycieli w jednej placówce.  
 
Tadeusz Sławik 
To kiedy podejmiemy decyzję? 
 
Anna Hetman 
Decyzja jest podjęta, że nie będzie naboru do Zespołu Szkół Handlowych, ci uczniowie 
dokończą szkołę w tym budynku, a nowy nabór będzie prowadzony w Zespole Szkół nr 2, 
ta szkoła będzie wygaszana.  
 
 
Ad. 5. 
Przyjęcie protokołów z posiedzeń Komisji w dniach: 

 24 lutego 2020r. - protokół przyjęto jednogłośnie.  

 23 marca 2020r. - protokół przyjęto jednogłośnie.  

Ad.6. 
Wolne głosy i wnioski. 

Tadeusz Sławik 
Światła na Alei Piłsudskiego obok szpitala, światło wcześniej przechodziło płynnie                   
w zielone światło, od paru tygodni coś się stało, stoi wiele aut zanim oświeci się to 
światło żółte.  
 
Anna Hetman 
Być może dlatego, że musieliśmy wyłączyć wszystkie przyciski dotykowe ze względu 
bezpieczeństwa mieszkańców.  
 
Ad.7. 
Zakończenie posiedzenia.   

Przewodniczący Komisji – Szymon Klimczak podziękował wszystkim za przybycie,               
po czym zakończył posiedzenie. 
 
 
Protokołowała 
Agnieszka Bąk   
         Przewodniczący Komisji   
 

Budżetu i Skarbu 
 Szymon Klimczak 


